
Hoewel ik geen jurist ben is het zelfs voor mij als leek overduidelijk dat deze wet zeer grote en 

fundamentele vragen oproept over grondrechten en met name de vrijheid van godsdienst. Het is dan 

ook zeer de vraag of deze wet niet meer problemen oproept dan ze beoogt op te lossen. Heeft de 

overheid niet al lang voldoende andere middelen om aanzetten tot haat, geweld, discriminatie en 

antisemitisme te bestrijden? Mijns inziens voegt deze wet daar weinig aan toe.  

Bovendien is de praktische uitvoerbaarheid zeer bedenkelijk. Gaat er een soort religieafdeling van 

politie of OM onaangekondigde bezoeken brengen aan moskeescholen en kerken? Moet materiaal 

(boeken, etc.) eerst worden getoetst door een overheidsorgaan alvorens het kan worden gebruikt? 

Welke criteria worden gehanteerd? Het is zonneklaar dat dit tot zeer twijfelachtige discussies leidt 

over wat een individu of gemeenschap mag belijden en geloven. Welke sancties zouden bij 

overtreding van de wet worden opgelegd? Moeten onderwijsgevenden zich eerst certificeren?  

De wet dreigt ook heel dicht binnen te dringen in de persoonlijke levenssfeer van mensen. Wat als 

ouders zelf thuisonderwijs geven? Ziet de wet daar ook op? Zo nee, waar ligt de grens? Wat als een 

neefje of vriendinnetje of buur bij daarbij aanwezig is? 

Ik vraag mij ten slotte af in hoeverre deze wet in proportie is. Het zal veel onrust en last geven bij 

goedwillenden en de kwaadwillenden (die de wet in het vizier beoogt te krijgen) zullen zich er niet 

door laten weerhouden of zelfs in de illegaliteit worden gedreven. Dat maakt het middel erger dan de 

kwaal. 

Kortom, de noodzaak van de wet is twijfelachtig omdat de overheid vele andere (veel effectievere) 

middelen heeft om aanzetten tot haat, geweld, discriminatie of antisemitisme te bestrijden. De wet 

staat op gespannen voet met de vrijheid van godsdienst en is in de praktijk ook niet te handhaven 

zonder zeer diep in de sfeer van (vele zeer goedwillende!) gemeenschappen of zelfs de persoonlijke 

levenssfeer van individuen te dringen.  

Daarom zou ik de overheid ten stelligste adviseren om af te zien van deze wet. 


